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PART ONE

1:
Long Island. September 1904

Liam Vessy is an old man reflecting on his life, a process that invariably leads him to remember his friend Finbar Blake. Liam recalls how they met at the mass rally of Daniel O’Connell’s supporters at Tara in 1843. How he realised from their first conversation that Finbar was a ‘man of the big picture.’ Visionary, exciting, fun to be around but without doubt, a liability to have as a friend. After studying together at Trinity College Finbar had decided that gaining independence for Ireland was always going to be more fun than being a lawyer. The old man chuckles at the realisation of how Finbar had saved him from a life of comfort and security, exchanging it for the opportunity of becoming a lifelong fugitive after trying to kidnap the Queen of England.

2:
Dublin. Winter 1847 

Finbar has returned to Dublin to take up his final year at Trinity. His Catholic family are relatively shipping merchants in Galway. In his first two years at college, Finbar had been living in comfort at Liam’s family home. Vessy Bank was one of the oldest in Ireland and when Liam was dispatched to an overseas secondment Finbar decides to move into lodgings. He immediately becomes friendly with a fellow lodger, Tom Mangan. Mangan, in his mid-twenties had recently resigned a career commission in his father’s regiment, the Connaught Rangers. Mangan is gregarious and good company but secretive about the ‘project’ he is working on. Finbar has taken up an offer made to him the previous term by Gavin Duffy, the Editor of the ‘The Nation, ’ to be a part time contributor for the nationalist newspaper. Finbar makes a name for himself writing a critically controversial obituary for Daniel O’Connell. He follows up with a hard-hitting piece about not placing hopes for support for Irish independence coming from the new revolutionary government in France.

3:
Dublin. Spring 1848

Finbar receives an invitation to dine with William Smith O’Brien, the former conservative MP who joined O’Connell’s Repeal Association, and left to set up the more radical Irish Confederation. The young man’s writings have impressed O’Brien and he asks Finbar to join the Inner Council of the organisation. He wants Finbar to take on the role of a ‘strategist,’ and, on leaving University, move to London, where O’Brien will arrange for him to have access to MPs supportive of their cause and where he will have a roving brief to recruit more. At his first Council meeting Finbar discovers that Tom Mangan is also a member. He has been recruited to coordinate a guerrilla campaign, starting with an uprising in Tipperary, later that year. 

4:
Ireland. July 1848

After quickly getting to know the main players within the Irish Confederation, Finbar has immediate doubts about their collective ability and the strategies they are pursuing. He begins to voice his concerns, but events overtake when O’Brien and two other leaders are arrested for sedition and deported to Australia. The Council decide to bring forward the uprising. Finbar has become close to Mangan and convinces him and another Council member, Jim O’Sullivan, to jump ship before it is too late. His argument is that a country ravished by famine for three years will not have the strength to rise up. Mangan and O’Sullivan leave for America on a ship arranged by Finbar, who is immediately branded a traitor. The rebellion goes ahead and is a disaster. Most of the ringleaders are captured in a siege at Ballingarry, Tipperary. Two, John Stephens and John O’Mahony, escape and are on the run. Finbar finds them and uses his family’s cash and shipping connections to get them to France. The Irish Confederation is no more. Finbar resigns himself to going back to his studies but family tragedy intervenes. His father and elder brother are drowned on a ship coming back from a business trip to America. Finbar moves back to Galway to take over the family firm.

5:
Claiborne County, Mississippi. July 1848

Avril Hayes, an attractive black woman is cleaning the upstairs of a lavish house, helped by her ten year-old daughter, Belle. The girl is asking her mother questions about their way of life. The owner of the plantation, Adley Cobb, arrives home. He gestures for the small girl to leave and for Avril to follow him into the bedroom. Belle returns to the landing and looks into the room where her mother is having sex with Cobb. Avril sees her daughter watching. Afterwards, although dismissing the event, almost as a way of life, she gets her daughter to swear not to tell her father. The following day the little girl is sitting in church, listening to her father preach, unable to understand why white people treat black people so cruelly.

6:
Lower Fort Garry, Canada. July 1848

For the eleven year-old Jean-Paul Goulet, this is the most exciting day of his life. He is to take part in the summer buffalo hunt. Not as a child, helping his mother and aunts prepare the food and skin the animals, but as a proper hunter. Jean-Paul is a Metis, a half-breed of people who live on the North American prairie. For the following three months the boy is taught the customs and rules of Metis hunting. He enjoys nature at its most brutal. On returning to the village he finds his maternal grandfather, Andrew Patterson, a Scot, who is the local Governor for the Hudson Bay Company, has summoned him. Jean-Paul has had a distant relationship with his grandfather. For nearly 200 years the Metis have had to trade with the Hudson Bay Company, who enjoy a monopoly in Canada, granted to it by the British Government. Patterson is about to retire and return to his native Edinburgh. He wants his grandson to accompany him and enjoy a British education. Thereafter Jean-Paul will be given a job with the Hudson Bay Company. Jean-Paul talks to his parents, who reluctantly feel that it would be best for the boy. His father points out that in 10 years time Jean-Paul can decide what he really wants to do with his education.   

7:
Dublin. June 1856

Finbar is having dinner with Liam. The friends have kept in touch and are catching up, as they have not seen each other for three years. Liam has been doing his ‘apprenticeship’ in the family bank, via various postings around the Empire. He is now just about to take over the London investment office but gives the impression that he is rather bored with the prospect. While they were in college together, Finbar had introduced Liam to his cousin, Elizabeth. Although his family were not pleased with the relationship, as Elizabeth was considered middle-class, Liam had married her five years ago. The couple had recently come to terms that it was unlikely they could ever have children. After taking over his family business, Finbar had built it successfully to a point that it has been sold, making him independently wealthy. Finbar is as passionate as ever about an independent Ireland, but realistic about how it can be achieved. He argues that half-baked rebellions have never been the answer. If you cannot bring the British Government to its knees in one fell swoop, than you have to look at a slower, political route. Finbar has kept in contact with William Smith O’Brien, who now has been pardoned and after living for a time in Brussels, is now back in Ireland, on the condition that he is not politically active. Finbar has also become friendly with Isaac Butt, a lawyer who defended the ’48 rebels and is now a British MP. Butt is convinced that by uniting a group of MPs in Westminster a power base will be created that can force the Government to give Ireland home rule, which in turn will be a stepping-stone for independence. Finbar tells Liam that with time and money on his side he is going to stand for Parliament as the Member for Galway. 

8:
Claiborne County, Mississippi. July 1856

Belle’s younger brother Sam, 15, is talking with his father. The strapping young man is angry and tempestuous. He is bitterly complaining, both about the way they are treated on the Cobb Plantation, and slavery in general. The father is trying to calm him, arguing from a spiritual position that it is the life they have been given. When the son rejects this argument the father gives more practical advice, quoting examples of slaves who have stood up to their masters and suffered the consequences. A few days later, Belle and her mother are tending to laundry for the main house when in the distance they see Sam react angrily when his friend is clubbed by Van Bronke, Cobb’s senior Overseer. Sam goes to strike Van Bronke and is quickly overpowered by other Overseers and tied to a tree, Van Bronke, now obviously enjoying the occasion, prepares to begin a flogging. Sam’s father runs up and pleads for clemency, as his son is so young. The father offers to take the beating on his son’s behalf. Van Bronke orders the father to be whipped as well. Belle has run to the scene and is dragged away by her mother as the beatings start.

9:
Montreal. October 1856

Sir George Simpson, the elderly Scot, who has been Governor of the Hudson Bay Company (HBC) for almost 60 years, is meeting with Alexander Sinclair. Sinclair, a man in his forties, has recently been appointed as one of two Deputy Governors of HBC. Simpson, an autocratic ruler, appears to have at last accepted that there will come a time that he will have to step down and is grooming Sinclair, a Scottish banker who has worked in Montreal for some time, for the role. Simpson tells Sinclair that the British Government are to hold a Parliamentary Enquiry into whether the HBC’s exclusive franchise to trade in Canada, should continue. Sinclair is to be dispatched to London, where the main board of the company is based, and to represent the HBC at Westminster. 

10:
Montreal. October 1856

Before leaving for London, Sinclair meets with Edward Watkin, an Englishman who has made considerable profits investing in British railway companies and then using the inside knowledge he is privy to for additional land speculation. He is now in Canada to look at similar opportunities and is especially interested in building telegraph and railway links across the country. Watkin is a client of Vessy Bank in London and has been introduced to Sinclair by Liam Vessy, who met Sinclair when he was on secondment in the bank’s Montreal office. Sinclair and Watkin have agreed a deal in principle. Sinclair is much more clued up on the Parliamentary Enquiry than Sir George thought he was. On all accounts, the Government has already decided to rescind the franchise and the enquiry was merely for show. When the franchise is removed Watkin intends to make a bid for the company at a knock down price. Sinclair, who has a hidden interest in Watkin’s takeover company, will be appointed overall Governor. The two men have realised that the hidden assets of the HBC are the land holdings, which can be used to build a Trans-Canadian telegraph system followed by a railroad. Watkin tells Sinclair that he will be in London in the New Year to finalise funding and prepare the bid to coincide the British Government announcement withdrawing the franchise.

11:
London. March 1857

Within months of taking his seat at Westminster, Finbar has become disillusioned about the prospects of home rule for Ireland, let alone full independence. Isaac Butt has the support of some Irish MPs but the others were fragmented, with differing agendas. The new Prime Minister, Viscount Palmerston, presided over a delicate balance of power, which meant that much lip service was being paid to Irish ambition in order to secure their support for domestic issues. What frustrated Finbar was that an opportunity did actually exist, if only the home rule supporters could be rallied and the Government given good reason to take the cause of Irish home rule seriously. Living in London together has given Finbar, Liam and Elizabeth the opportunity of enjoying time together. Elizabeth grew up with Finbar and although he has great affection for her cousin she warns Liam to stay well clear of his mad schemes. At the same time Finbar has got to know more about his old friend. Liam actually harboured much deeper feelings in respect of an independent Ireland than Finbar had realised, and was also becoming increasingly bored with the prospect of spending a life in the family bank.

12:
London. April 1857

Finbar is approached by the Lord Sedgemoor, the Chancellor of the Exchequer, and asked if he would like to join a cross-party enquiry looking into the Hudson Bay Company’s historic right to a trade monopoly of Canada. Sedgemoor and Finbar have become acquaintances and the cabinet minister has begun to respect Finbar’s views on Ireland. Sedgemoor points out that joining the Committee would stop Members of the House assuming Finbar was just an Irish firebrand. Finbar agrees to the post. The enquiry hears a considerable weight of evidence that demonstrates that the HBC franchise is an anachronism and should be done away with. Alexander Sinclair, who is leading the HBC delegation at the enquiry, is not putting up a particularly strong case to retain the 200 year-old arrangement. Finbar receives an invitation for drinks at Liam’s club where his friend introduces him to his client Edward Watkin. Watkin is fishing for information from the enquiry. Finbar tells him straight that the enquiry looks like deciding to open the vast areas of Canada to free trade. A few days later Watkins approaches Finbar, offering him an opportunity to invest in a company that has been set up make a takeover bid for HBC. Finbar politely declines. 

13:
London. October 1857

Sinclair is addressing a Board Meeting at the HBC London office. With the notable exception of Sinclair, the Board are all old men who have grown accustomed to sitting back and allowing Sir George to run the company as he sees fit while they reap the steady dividends from their shareholdings. Sinclair briefs them that the Parliamentary Enquiry is due to announce their findings in two weeks time. He fears the worst and feels that the Board should prepare themselves for having to put plans in place to cope with the flood of new trading companies that will seek to develop their Canadian markets. It will be a time of great change for them. Perhaps, he suggests, it maybe time to consider selling if a buyer of HBC stock were to come come forward to give them an exit route. Sinclair is surprised to hear from the Company Secretary that he has received word from Sir George who, given the seriousness of the situation, will be arriving in London at the end of the month. What Sinclair is also unaware of is that Sir George has requested that the Parliamentary Enquiry withhold their decision until he has had the opportunity of addressing it. Sir George has also requested an audience with Queen Victoria.

14:
Balmoral, Edinburgh and London. November 1857 

On arriving in Britain, Sir George travels on immediately to Balmoral. The Queen graciously receives him and the respect she holds for him is obvious. She agrees to make her views on the subject of the HBC known to her Prime Minister, but bemoans the influence she actually has. Sir George leaves for London, breaking his journey in Edinburgh, where Andrew Patterson and his grandson, Jean-Paul, who is expected to graduate from Edinburgh University the following year, visit him. Sir George asks the young man if he would be interested in taking up a role in the HBC as assistant to the man who replaced his grandfather as local Governor at Lower Fort Garry. Both men are surprised by Jean-Paul’s lukewarm response. His grandfather is further embarrassed when Jean-Paul quizzes the Governor about how the Metis can secure better landholdings and protect their rights. When Sir George arrives in London, Sinclair informs him that a company interested in proposing a takeover has approached him. Sir George is dismissive. The elderly Governor addresses the Parliamentary Enquiry and reminds them of how HBC has provided two centuries of prosperity for the British Treasury and ensured a loyalty to the Crown throughout Canada. A few days later he calls a Board Meeting where he informs the members that the Government has decided to renew the franchise for a further 21 years and he now assumes that all talk of takeovers is at an end.   

15:
Claiborne County, Mississippi. November 1857

The nineteen year-old Belle is being subjected to a rough form of sex with Adley Cobb. When it is over, he dismisses her from the bedroom of the house. As she is leaving, her father, who is tending the garden, sees the blank expression on her face. Later, at their small family home, he tries to talk gently to his daughter to find out what is wrong. At first she cannot talk, then she breaks down. The following day, Cobb is talking in the garden to Van-Bronke and some of his men, when Belle’s father walks up, carrying his spade as normal, as if to ask a question. He calmly strikes Cobb across the face and continues to reign down blows until he is overpowered. That evening Belle and her mother are crying uncontrollably as the bloodied and naked body of the father hangs from a tree.

16:
Dublin. March 1858

Following their escape from the disastrous rebellion of 1848, James Stephens and John O’Mahony both settled in Paris. The roomed together as Stephens wrote and lectured while O’Mahony studied at the Sorbonne. The Paris University was a hotbed for revolutionaries from all over Europe at the time. Other ‘Young Irelanders’ began arriving in the city. By 1856 Stephens and O’Mahony had decided on a new course of action. One would go to America and set up a movement within the vast number of Irish emigrants who had settled in the cities of the northern States. These settlers were comparatively well off financially, compared to the poverty and famine they had left behind. They were also bitter about the British repression of Ireland, which was generally thought to have been the cause of the famine. Stephens and O’Mahony’s planned to use the funds raised in America for use in Ireland and Britain. The objective was simple: establish an independent Ireland by using whatever physical force was necessary. On a toss of a coin, O’Mahony left for America and Stephens returned as a fugitive to Ireland. By early 1858 the groundwork had been done and symbolically on St Patrick’s Day, Stephens called a meeting of his supporters at a timber yard in Dublin. Here the Irish Republican Brotherhood was formed and the members known from inception by the more popular name, ‘Fenians.’     

17:
Scotland and Ireland. April 1858

Finbar and Liam are enjoying a week’s fishing on the Scottish estate of Sir Richard Scott, a board member of Vessy’s Bank. They attend a levee, hosted by the Queen at nearby Balmoral. The following day, while out fishing on a remote part of the estate, they talk about the rumours of a new Irish republican movement. Finbar is well informed. As well as building up a network of contacts in Westminster he has also kept in regular contact with William Smith O’Brien throughout his exile. Finbar has formed the view that neither political force nor rebel activity will achieve any form of independence for Ireland, but coordinating the two together may work. His analogy is one of stick and carrot. Given the delicate balance of power in the House of Commons, if the Government perceived there was a credible threat to the public, they may well be inclined to accept a separate political solution to defuse it. Finbar has a plan. Liam, after hearing the details is speechless. He also demands to be a part of it.

18:
County Wicklow, Ireland. May 1858

Finbar travels to Ireland to discuss matters with O’Brien. The veteran rebel is of the opinion that even with American money, Stephens and his new Fenian movement do not have the ability to pose anything other than an irritation to the British. Finbar asks O’Brien if he knows how to contact Stephens. The meeting O’Brien arranges at a remote farmhouse is tense. Stephens is undecided about Finbar. On one hand he was  a turncoat, even a traitor, who effectively scuppered the ’48 rebellion by persuading the military kingpin, Mangan, to desert. On the other hand it was Finbar who helped him and O’Mahony escape. Stephens is an intelligent man, who if honest, and with the benefit of hindsight, now realised that Finbar had been right and the rebellion, even if Mangan had stayed on board, was always doomed to fail. Ten years ago Finbar had been a cocky upstart with ideas beyond his station. His reasoning was now impressive and he was certainly the best potential supporter the Fenians had in Westminster. 

19:
County Wicklow. May 1858

Finbar has accepted Stephens’s invitation to stay on for a few days. Both men have now cleared the air and made their peace. Finbar feels confident to outline his plan. He bluntly makes the point to Stephens that the Fenians, at present, carry no credibility with the British Government. What was required was one act: An act so outrageous and audacious, that the threat of more would bring the Government to the table, whereby the Home Rule faction in Westminster could then put forward a solution that would remove the danger immediately. Finbar’s plan was to kidnap Queen Victoria. Not to harm her or to hold her for any form of ransom, but to clinically prove what the Fenians were capable of. The Queen would then be released unharmed and without the public ever being aware of what had happened. The potential embarrassment, if the incident were made public, would be enough to bring down Palmerston’s Government. Therefore they could not retaliate in any way. Provided they did not feel that Isaac Butt’s Home Rule party had anything to do with the act, the political proposal that Finbar knew was to be presented when Parliament reconvened after the summer recess, would suddenly become attractive. Ireland would be given home rule. It would be a major step to full independence. 

20:
Liverpool. May 1858

Finbar debriefs Liam. Finbar was confident that he could put together a plan, but he was needed further down the line in Westminster, and therefore could not take part in the actual kidnap. Nothing Stephens had said instilled any confidence in Finbar. His concern was that if the Fenians fail, as he feared they would left to their own devices, than the opportunity was gone. Worse still, if the Queen was injured or killed, apart from the casualties resulting from the inevitable British backlash, it would put back the Irish cause by 50 years. Liam came forward with the solution. He would lead the kidnap gang. Finbar tried to talk him out of it but Liam was adamant. Stephens had told them to make contact with Michael O’Hare, the leader of the Fenians in the north of England. Finbar knew O’Hare, as he had been involved in 1848. O’Hare had already been instructed by Stephens to provide the six men, and arrange the arms and safe houses that Finbar’s plan required. Preparation was to commence immediately, as the kidnap needed to take place in late August, when the Queen was certain to be at Balmoral.

21:
Balmoral, Scotland. August 1858

Finbar, Liam, O’Hare and the six other men are making the final preparations at a remote hunting lodge ten miles away from Balmoral Castle. Finbar had decided to remain as close to the operation for as long as possible. Liam was leading the four men that would actually make the kidnap. O’Hare and other two were to act as decoys as soon as the Queen was captured, leading the chase back to the lodge. In the meantime Liam was to head to the coast where a fishing boat was ready that would be used to take the Queen to a point around the northern coast of Scotland where she would be left, unharmed, in five days time. The day of the kidnap arrives and Liam’s party depart for Balmoral. Finbar has intended to leave and get as far away as possible, but after riding for an hour decides to return. As he gets within sight he sees O’Hare with a British army unit. He has betrayed them. At Balmoral, Liam and his men are already in position. A coach appears with the unmistakable figure of Victoria inside. The gang hold up the coach, but the figure is a model. The British soldiers, who have set an ambush, open fire. Liam’s men are killed outright. He is shot twice, in the chest, but somehow manages to escape.

22:
Keiloch, Scotland. August 1858

Finbar cannot get close to Balmoral as it is swarming with troops searching for the one remaining member of the gang. That night he hears from a local that the gang’s leader has not been caught, but judging by the wounds he received, is presumed to be dead. Finbar has an idea where Liam might have made for, the fishing lodge on Sir Richard Scott’s estate that the men had used the previous year. He gets there the following morning and finds Liam alive but dangerously ill. Finbar seeks out the local doctor who he had met socially on his last visit. He brings the man at gunpoint to Liam, who is nursed through the next 24 hours. With Liam now just about able to travel, Finbar apologies to the doctor and hopes that he will allow them time to get away before raising the alarm.  

23:
Edinburgh. August 1858

Andrew Patterson and his grandson are having breakfast. The newspapers are full with the story of Irish rebels trying to assassinate the Queen. Jean-Paul annoys his grandfather by defending their actions, putting them in the context of how the perpetrator’s native country has been brutally repressed for centuries. He gives the old man an unwanted history lecture and goes on to compare the plight of Ireland with the Metis. Patterson asks Jean-Paul if he has come to a decision. The young man thanks his grandfather, with sincerity, for being provided with such a good education. He cannot however take up the post with HBC. His heart is with his people and he has decided to use his knowledge to help them.  

24:
Tressait, Scotland. August 1858

After two days of travelling, Liam can go no further. The men find refuge in a remote and deserted crofting cottage. En-route Finbar has managed to steal enough provisions for them to last a couple of weeks. By then, Liam has recovered but their problem is where to go. They assume a massive manhunt is under way and they have no contacts or back up to rely on. Finbar ventures into Pitlochry, the nearest village, and obtains a copy of The Times. Their fears are confirmed. A Member of Parliament and the son of a famous banking family are on the run for what has been described as an attempt to assassinate the Queen. A reward is offered for their capture. Finbar also notices an advertisement that has been placed further into the paper. It is for a shipping company that has just opened an office in Oban and is offering cargo freight between Scotland, Ireland and America. What attracts Finbar’s attention is the fact that the company has the same name as the village in which Finbar found Stephens and O’Mahony while they were on the run. The advertisement also makes a number of cryptic references to their eventual escape from Ireland. It could of course be a trap but they have no choice. They get to Oban where Stephens has indeed arranged for a boat to take them to Belfast. Stephens meets them and apologies for O’Hare’s treachery. Safe passage is available to New York where O’Mahony will help settle them. With nothing that can be salvaged out of the debacle the two men leave for America. 

PART TWO

25:
Red River. Dakota Territory. October 1858

A newspaper report of the attempt by an Irish MP to kidnap Queen Victoria has reached the remote outpost and Colonel Tom Mangan of the US Cavalry is taking great delight in telling Lieutenant John O’Neill, another Irishman, that he used to share rooms with the famous Finbar Blake. When Mangan and O’Sullivan arrived in Boston ten years ago, Finbar had given them enough money to get on their feet. The men travelled on to St Louis, where O’Sullivan had a cousin who worked on a newspaper. O’Sullivan got a job as a reporter but Mangan wanted to go further west. With his military experience he easily obtained an officer’s commission in the US Cavalry and within three years was in command of a new frontier post on the Red River, that he named Fort Emmet.  His overall command now stretched to 3,000 men and four forts, as far west as the Missouri River. Two thirds of his troops were Irish emigrants. The key to Mangan’s success was his relationship with the Sioux and Chippewa. They knew by now that he was sympathetic to their problems and accordingly the Dakota area had enjoyed seven years of relative peace. Mangan knew this would soon come to an end. A group of businessmen in St Paul’s, the first major city to the east had sponsored the building of a steamboat to navigate the Red River north the 200 miles from Fort Emmet to the Canadian trading post of Upper Fort Garry (now Winnipeg). In August 1858, amid great excitement the veteran captain Anson Northup launched the first steamboat and successfully navigated the river north to Canada. 

26:
Upper Fort Garry. November 1858

Jean-Paul has arrived home. His father had died the year after he had left for Scotland but he knew that, without telling him, his grandfather had been sending money to support his mother. Life had not changed since Jean-Paul had left. The Metis were allowed land but it was inferior to that taken by the Protestant settlers who had arrived there in the previous century from Scotland. Jean-Paul now realised that the situation was very similar to that in the north of Ireland. Because their property was poor farming land, the Metis have traditionally been traders, selling the products of their buffalo hunts to the Hudson Bay Company, whose biggest trading post for 1,000 miles was 20 miles downstream at Lower Fort Garry. As no other company was allowed to trade in Canada, the Metis were forced to survive on very low revenues. On returning home, Jean-Paul becomes friendly with Andre Desjarlais, the young Bishop of St Boniface Cathedral. As a child Jean-Paul had known Andre as the local priest. The men talk about the future. Jean-Paul is fearful of the long term. He knows that eventually the railway will arrive and with it a new wave of British settlers. He fears that the Metis will lose all of their lands in similar fashion to the natives in America. In the short term however, Jean-Paul feels there is an opportunity to be had with the arrival of a steamboat, opening up a new trading route to the south and into America.

27:
Rochester NY. September 1859

Finbar and Liam settled well in New York. Finbar had managed to bring a reasonable amount of money to America with him and the two men set up Vessy & Blake, a business that employs Irish labour and hires it out to the many construction projects underway in the city. John O’Mahony has established the Fenian movement with a network of branches in the large northern cities. He does not particularly like Finbar but recognises that the Irish community deems him a hero for his actions. Finbar is more interested in using this notoriety to establish the business, aided by Liam’s commercial acumen and organisational skills. The men keep in with the Fenians, but at arms length, and on their terms. Elizabeth arrives from London with mixed emotion. On the surface she is angry with both men, but understands, and admires their motives. She is positive about starting a new life but repeats her advice to Liam about not getting involved with anymore of Finbar’s crazy stunts. Finbar immediately takes an interest in American politics and especially the Abolition Movement. As a young man in Dublin he had seen the famous former slave, Fredrick Douglas speak, and at an abolition rally in New York he makes a point of meeting Douglas. Despite fundamentally disagreeing how slavery can be abolished, both men enjoy debating the issue and continue to meet whenever they can. For Finbar and Liam a problem has arisen with Irish and Blacks fighting for the low paid jobs. Finbar visits Douglas at his home in Rochester to seek his help. Douglas carries huge influence within the black community and also publishes The North Star newspaper. He agrees to put out the message that there is more than enough work to go round. Douglas also takes Finbar into his confidence. John Brown, the most radical of the abolitionists is planning a slave rebellion. Finbar agrees with Douglas that it will fail, but on the other hand does not think that the mounting public abhorrence of slavery in the northern states will ever convince the southern states to abolish it. 

28:
Dakota Territory. October 1859

Despite frequent attacks by Indians, the steamship route to Canada has been established. In addition, the previous summer had seen a regular stagecoach begin to run from St Paul to Fort Emmet. More and more settlers were arriving and there was talk of a formal Dakota Territory being created. A Metis trading party, lead by the young lawyer, Jean-Paul Goulet, had been based in Fort Emmet for the summer months, developing business links with traders from St Paul and beyond. Mangan had become friendly with Jean-Paul and when the conversation turned to Ireland and the much talked about attack on Queen Victoria, Mangan impressed Jean-Paul by knowing the now infamous Finbar Blake. Mangan is worried about the increasing tensions with the Indians and had asked for the tribe chiefs to meet on neutral ground at Lake Traverse. Two of the three most powerful tribes were Sioux, (although Mangan always refers to them by the name they use, Lakota.) The third tribe was their traditional enemy the Chippewa. All three Chiefs, especially Little Crow, leader of the largest tribe, know and respect Mangan, who, as ever, refuses to make them any false assurances. The American Government was already late on payments due from the last treaty. He asked for peace to be maintained and promises them he will make their grievances known, and defend their position, when he was next to meet with Government representatives in the Spring.    

29:
Claiborne County, Mississippi. November 1859

Belle has married Charles, another slave. As a child, Belle’s father, well educated for a slave, had taught his children to read and write, an act that was, in itself, illegal. The only advantage of being on Cobb’s domestic staff was that Belle could secretly read the Master’s books and newspapers. She was determined to put her knowledge to good use and had set up an illegal school, for both adults and children on the Plantation. Belle also took great risks in illegally meeting with slaves from other estates who she encouraged to do likewise. Charles was fearful for what would happen if his wife was caught but unfailingly supported her actions. Immediately after Belle’s father had been lynched, Cobb, fearing revenge, had sold her hotheaded brother Sam to a neighbouring estate. Without such a strict regime, Sam had become part of a slave network that spread word of the abolition movement in the north. Sam and Belle used to meet in secret. Sam had news of John Brown’s failed uprising at Harper’s Ferry. Although Brown had failed and been sentenced to death, Sam felt that it was the beginning of the end for slavery. Although still only 18, Sam had turned into a natural leader, but an angry and aggressive one. He was talking of uniting all of the slaves in Claiborne County to rise up against the whites. A worried Belle urged caution. What she does not tell her brother is that Cobb has now started having sex with their younger sister.         

30:
Upper Fort Garry. January 1860

The Metis have never had a formal leadership structure. Each group has its own Council of Elders that holds court and makes decisions when needed. Three men however were becoming increasingly influential. Bishop Desjarlais, Jean-Paul, who has made a reputation for himself by negotiating trade links outside of the Hudson Bay stranglehold, and the militant Dolphis Nault. Now in his 30s, Nault was infamous for his feat as a young man when he single-handedly fought off a Chippewa raiding party that had attacked his family. He was a formidable man, known to be violent, but also well read and intelligent. Bishop Desjarlais, realising that Nault’s influence was engendering a more militant attitude from many Metis, had invited him and Jean-Paul to meet. All three men agreed that it was only a matter of time before a railroad connected the mid-west prairie to the eastern cities. As more settlers arrived it was inevitable that the Metis people would lose more of their lands. Nault wanted to establish a Metis homeland, by force if necessary. Jean-Paul, by no means a pacifist, shared the objective but could not see how it could realistically be achieved. He likened the situation to Ireland. The odds were overwhelmingly in favour of the British and their preferred settlers. Bishop Desjarlais, pleased that the men were talking rationally about the situation, gets an assurance from Nault that nothing violent will happen until all options are explored.      

31:
New York. March 1860

James Stephens is visiting America and, with John O’Mahony, they meet with Finbar and Liam. Finbar and Liam are still angry over the breach in Fenian security at Balmoral. They also pick up on the tension between Stephens and O’Mahony. Stephens wants more money to be sent from America. O’Mahony feels the American-Irish want to see results for the money already contributed. Finbar stirs up the situation by repeating what he said in 1848. The odds will never be sufficiently against the British to enable a rebellion to succeed. If the French have not delivered what they have promised for over 200 years, they were never going to, and the British were not going to give Ireland her independence merely because the odd police station was being bombed. The British needed to be brought to the negotiating table from a position of weakness. Stephens and O’Mahony turn on Finbar, saying if he is so clever why doesn’t he come up with the answer. If reminds them that he did once but they screwed up. 

32:
St Paul, Minnesota. March 1860

Tom Mangan and Lieutenant John O’Neill are travelling to a meeting with the State Governor and their Cavalry superiors. Mangan is downbeat, saying that the game is up. New settlers will continue to pour west and he fears for the Indians. His view is that it will soon be time for him to move on. As always, when the men are together, the talk turns to their native Ireland. O’Neill says that he is considering returning home and putting his military experience behind the Fenians. He asks Mangan if he will join him. Mangan says maybe. At the meeting, Mangan’s fears are confirmed. He is instructed to protect the new settlers at all costs. The Indians must be stamped on before a full-scale uprising occurs. Mangan says that the only way to avoid that happening is to secure good land for the Indians and not renege on the terms of a treaty. He is told that with Dakota about to become a formal territory if he cannot maintain the peace then his command will be given to someone else. Civil War is becoming an increasing possibility in America and the Government does not want problems on the western frontier. Afterwards O’Neill again suggests that they leave and join the Fenian cause. Mangan asks O’Neill to stay with him until they can do no more, then they can move on together.

33:
Lower Fort Garry. July 1860

Sir George Simpson is visiting the HBC trading post as part of his traditional summer tour. An elaborate occasion, the ‘Little Emperor,’ as he is known, travels around Canada in a 25 foot canoe, manned by Iroquois Voyageurs, proudly sporting the Scottish flag and complete with a travelling piper to herald his arrival. With the formalities over Sir George gets down to business with his local Governor, Alexander Sinclair. Sir George is concerned to have heard about the Metis using the new steamboat trade route to bypass the HBC. Sinclair says he cannot see what can be done to stop them. Sir George has other ideas and summons Jean-Paul to see him. The young man is served with a Court Order, issued in Montreal that allows the HBC to impose tariffs on any Metis trading across the US border. Sir George points out that the tariffs will be imposed on any trader thought to have imported or exported goods and if the debt is not paid, chattels and land will be confiscated. The HBC Governor is surprised when the young man calmly says he will appeal against the Court Order.  

34:
New York. August 1860

Largely due to Liam’s organisational ability, the business has grown rapidly. Vessy & Blake now have offices in New York, Boston, Philadelphia, Rochester, Chicago and Detroit. Both men are relatively wealthy. To Liam’s surprise Elizabeth fell pregnant within weeks of being in America. The christening of their son was a lavish society event. One of the guests is Frederick Douglas, with whom Finbar takes the opportunity to discuss the volatile American political situation. Abraham Lincoln has emerged as the Republican candidate in the forthcoming Presidential election. Douglas knows Lincoln quite well and feels it is ironic that the southern states are openly talking about leaving the Union because of Lincoln being anti-slavery. He says that Lincoln could not care less about slavery and the South is merely using it as an excuse to take the course of action they have wanted to for years. Later in the day, both worse for drink, Liam and Finbar have time to themselves and reflect on the last 12 years. Liam still feels that Finbar’s plan to kidnap the Queen would have worked. He has no regrets about becoming involved, but is obviously saddened that his family has disowned him. Both men are still passionate for an independent Ireland, not least because they could return home. They are both getting bored with their business. Liam asks if his friend can’t come up with another big idea. Finbar laughs and says he is working on it but has promised Elizabeth he will not let her husband become involved. He goes on to put the problems of the Irish into context when it is compared to that of black slaves in the South.

35:
Upper & Lower Fort Garry. September 1860

Jean-Paul is about to leave for Montreal to mount a legal challenge to the HBC court order and meets with Bishop Desjarlais and Dolphis Nault. Jean-Paul and Nault have found mutual respect for each other. All three men now agree that a Metis rebellion would fail, but have all felt a much more militant attitude from their people. Nault fears that if Jean-Paul is unsuccessful in Montreal than violence will erupt regardless of what the two men think the outcome will be. News has just reached Lower Fort Garry that days after receiving the Prince of Wales during his state visit to Canada, Sir George Simpson died. At the HBC post, when he hears the news, Alexander Sinclair’s immediate reaction is to write to Edward Watkin, in London, asking him if they could meet in Montreal as soon as possible.        

36:
Dakota Territory. September 1860

Indian attacks on the steamboat, stagecoach and settlers have been steadily increasing culminating in two entire families being massacred. Mangan calls the three Chiefs together at Lake Traverse and appeals for attacks to stop. Rising tensions have also brought the Sioux and Chippewa to the verge of going to war with each other. All three Chiefs take the same position: If the new settlers continue to encroach on their lands then the attacks will escalate. Once again, Mangan will make no false promises. He points out that the creation of a formal Dakota Territory will mean that treaties can be made without involving the Government, but on the other hand, more settlers will be attracted. The Chiefs threaten an all out war. Mangan promises to do what he can but urges restraint in the meantime. He jokes that their time is best spent fighting between themselves. When Mangan gets back to Fort Emmet he finds written orders from the Governor for strong reprisals in response to the recent massacre. Mangan tears them up.

37:
Montreal. January 1861

The HBC court case starts and after hearing the opening arguments, is immediately adjourned for four months. Jean-Paul learns from a contact in the press that the Judge has asked for guidance from the British Government. Watkins has travelled to the city to meet with Sinclair. The HBC Governor explains that the death of Sir George has created a void at board level that he, Sinclair, hopes to fill. All of the shareholding directors (Sinclair only owns a nominal shareholding) are old men. He feels that most of them will sell their shares if they feel the price is fair. It was only Sir George that had been preventing a takeover. The Board would accept a price based only on HBC’s trading profits, taking into account the limited franchise. If Sinclair and Watson can buy for that price, then they can unlock the hidden value of the trading stations that are to be used for telegraph links and ultimately railroad stations. Watkins points out that with a Civil War now appearing inevitable in America, and with the British economy in trouble, it would not be as easy to fund a takeover as it had been three years ago. He is confident that he could fill any banking gap with private investment, but stresses that it will take time.

38:
New York. February 1861

Abraham Lincoln has been elected President, prompting, as most people expected, a Southern Confederacy to be created. The South chose to ignore Lincoln’s assurances that slavery would only remain illegal in the northern States. Frederick Douglas is visiting New York and as usual takes the opportunity to meet with Finbar. Both men are interested in the stance that Britain will take. Finbar feels that the Government will favour the Confederacy despite British public opinion being against slavery. He reasons that a divided America will present less of a threat. 

39:
Claiborne County, Mississippi. February 1861

It has been a tough year for Belle. Both her mother and sister have died of fever. Belle is still running her illegal school and also active in the ‘Underground Railway’, a network of slaves and abolitionists that help ‘Runaways.’ Her brother has matured into man capable of leading others. He talks to Belle about his plans to lead an uprising of slaves. The death of his mother seems to have made him more determined. Belle tries to talk him out of it. Apart from the obvious dangers, she feels it will not be necessary. She has heard that President Lincoln will bring the breakaway States back into the Union and they will have to abolish slavery. Sam does not agree with her. He thinks all Lincoln is interested in is keeping the Union intact and will either entice the Confederate States with assurances of retaining slavery or there will be a civil war. If there is a war, Sam is convinced that the South will win. He does, however, appear to have listened to his sister’s words of caution and agrees to wait a while longer and see what transpires.

40:
St Paul, Minnesota. March 1861

Mangan and O’Neill are attending the ceremony formally creating the Dakota Territory. The neighbouring State of Minnesota has for a long time been anti-slavery, as are Mangan and O’Neill. Mangan upsets the dignitaries present by stating that their pious humanitarian position should be extended to the Indians. The Colonel has also been summoned to account why he did not carry out the orders to suppress the Indians. He angrily resigns. His superiors, knowing how difficult it would be to replace him, climb down. Mangan’s parting shot is that unless new treaties are entered into, and more importantly, adhered to, than there will be a bloodbath.

41:
Montreal. May 1861

Civil war has finally broken out in America. Meanwhile the HBC court case is drawing to a conclusion. Jean-Paul followed by the HBC Advocate make their closing speeches. Sinclair and Watkin are in the Gallery. The Judge adjourns the case and promises a verdict the following day. Sinclair and Watkin discuss the progress of their deal. Sinclair believes that if the verdict goes against the HBC, which he seems to think it will, a majority of Directors will be prepared to sell. Watkin says that raising the finance is proving difficult. He is meeting some more potential investors in New York as soon as the court case finishes. Watkin feels that a trading franchise that can be removed with 2 years notice is causing the problem. Jean-Paul has dinner with the opposing Lawyer. With their work effectively over, they talk openly about the potential verdict. The HBC Lawyer says that it has always been a foregone conclusion. The original order will be overturned in favour of the Metis because the British Government wish to send a warning shot to the HBC. Bishop Desjarlais is in the gallery to hear the Court rule in favour of the Metis. Amid great celebration, a rueful Jean-Paul warns the Bishop that they have merely bought some time. The new enemy is the British and their settlers and Jean-Paul fears a bloodbath.     

42:
New York. June 1861

Finbar has been following the court case in Montreal with increasing interest. On the day that he reads of the outcome he is meeting with Lord Sedgemoor, the Cabinet Minister that had asked him to join the HBC Parliamentary Enquiry four years ago. Sedgemoor is visiting New York to guage the situation in America at first hand. Despite Finbar being a fugitive, Sedgemoor still respects Finbar’s views. The men discuss the Civil War. Sedgemoor is candid. The British Government have for many years feared the increasing power of the United States. They would much prefer to see it broken in two and will, if necessary, support the Confederacy to ensure this happens. Finbar is keen know matters about the overall British political situation. Sedgemoor admits that ongoing wars around the World have taken their toll financially. Finbar turns the conversation around to the HBC and Sedgemoor confirms Finbar’s theory that the HBC court case has been the Government’s way of paying back the Company for the time that Sir George had pulled a favour in with the Queen. Finbar manages to prise information from the Cabinet Minister that the Government will invoke their termination clause of the HBC franchise within a year. When Finbar returns to his office he has received a reply to his letter to Jim O’Sullivan, who has progressed to be editor of the St Louis Herald. As requested, O’Sullivan has given Finbar details of Tom Mangan’s whereabouts. In answer to another of Finbar’s queries, he thinks Mangan would be very responsive to becoming involved with the Fenian movement, but doubts that O’Mahony would want him. He finishes by saying he is sure that he can do Finbar the favour he has asked for and invites him to visit St Louis anytime. Finbar starts writing a letter to Mangan.

43:
New York. June 1861

Finbar and Liam are attending a Fenian Convention at Tammany Hall. O’Mahony appears genuinely pleased to see them. The Fenians are now well established, with a hierarchy that consider themselves as a government in exile. O’Mahony is dismissive when Finbar mentions Mangan and O’Sullivan, branding them spineless traitors. A few days later Liam has arranged for Edward Watkin to meet with him and Finbar for dinner. Watkin tells them he is mounting a fresh takeover for HBC and asks if they want to invest. They elicit the fact that Andrew Sinclair is again involved and the plan is still to develop telegraph and railroad links. Liam says that, in principle, Vessy & Blake would be interested in investing but only if there were some assurance that the trading franchise would continue. The former banker points out that although the long-term plan was sound, cash flow needed to be maintained in order to avoid relying on excessive borrowing to build the telegraph and railway infrastructure. Watkins looks as if he has heard this argument several times before. 

44:
Long Island. September 1904

Liam’s recollections have got to the point that he remembers the day after he and his old friend met with Watkin. At the break of dawn Finbar was knocking at his front door. He excitedly told Liam, and Elizabeth who had heard the commotion, that he now had the plan that would give Ireland independence immediately. Liam remembered listening first with interest, then astonishment. He remembered joking that it made the plan to kidnap the Queen rather tame by comparison. As he threw question after question, Finbar had an answer. Eventually Liam had to agree that the plan is ingenious, and could conceivably work.  Just as before, and despite his wife’s protests, he had no hesitation in agreeing to become involved. Finbar was at pains to point out to Elizabeth that her husband’s role was a damn sight safer than last time. Fifty years later Liam told himself, as he had done countless times over the years, he should have known there would have been a twist.

PART THREE

45:
Claiborne County, Mississippi. July 1861

Sam has come to the conclusion that the Civil War was not going rid the South of slavery. He was in the later stages of planning the uprising when a flashpoint started it early. An old man on a neighbouring plantation received a beating for flagging in his work. Other slaves attacked and killed the two overseers. Violence spread quickly, encouraged by Sam and other ringleaders. By nightfall 20 whites, including two entire families, were dead. The estate owners had, by now, mustered their forces, along with the local militia. Within a day an equal number of blacks lay dead and the surviving ringleaders, including Sam, were rounded up. All slaves deemed to have taken any part received fifty lashes. All other men aged between fourteen to sixty received ten lashes. The punishment for the ringleaders was to be dragged by horses around the County, where they received a separate beating at each estate, in front of the slaves that had been roughly assembled to witness the event. Three died in the process. Sam was among the four survivors. They were hung and afterwards decapitated, their heads left on pikes alongside the main river station.      

46:
St Louis. July 1861

Finbar arrives in St Louis. On the train journey from New York he had witnessed the growing amount of chaos the war is causing. Eleven States had now joined the Confederacy and any Union hopes that their apparent military superiority would quickly bring the rebel States back in line had been dashed with a crushing defeat at the hands of ‘Stonewall’ Jackson at the Battle of Bull Run. Jim O’Sullivan meets Finbar at the station. He is delighted to see the man who had saved him from the disastourous Irish rebellion thirteen years ago. Finbar jokes that the money he gave O’Sullivan to get started in America should be put towards a good dinner. 

47:
Claiborne County, Mississippi. July 1861

Belle is nursing her husband’s wounds. Although he had taken no part in the insurrection, being married to a ringleader’s sister was sufficient to ensure he received the greater flogging. Belle has been forced to abort her school as everybody is now terrified to take part. Neither Belle nor Charles can take anymore and with nothing to keep her on the plantation she suggests they escape using the ‘Underground Railway,’ taking advantage of the current chaos. Within days they have made a plan to travel north. Belle has forged some crude papers that she will hope will allow them passage on a steamboat and has stolen a small amount of cash from Cobb’s house. They make their escape. Within days of discovering they have gone, Adley Cobb instructs Nat Weston, a well-known bounty hunter to capture them. Weston tells Cobb he has a pretty good idea where they will be heading. 

48:
St Louis. August 1861

O’Sullivan has insisted that Finbar come and stay with him and his family, meaning the men spend a lot of time together over the following week. Finbar asks O’Sullivan what he thinks of Lincoln. O’Sullivan has reported many of the President’s speeches and met him several times. Like Frederick Douglas, he thinks it is ironic for the South to accuse Lincoln of being anti-slavery, when the President merely wants to preserve the Union. O’Sullivan has kept in regular contact with Mangan and thinks that he would readily join a sensible cause for Ireland. What O’Sullivan cannot understand is why Finbar is contemplating having anything to do with the Fenians. As a journalist, he has watched the movement grow but has seen nothing to suggest it could achieve anything. Finbar will not be drawn on what he is planning but says there will come a time soon that he will need certain stories planted in the press and to seek public support for his cause. O’Sullivan says that if the cause is for an independent Ireland, his newspaper will readily support it. He goes on to guarantee additional support from newspaper friends in New York and Chicago. After waiting for three weeks, Finbar receives a letter from Mangan suggesting that Finbar make his way to a town about 500 miles northwest of St Louis. Any further will be too dangerous given the current scale of Indian attacks, so he will arrange a party to meet him there. 

49:
Boonville. Missouri. August 1861

Belle and Charles travel across country, keeping off the roads for the first 50 miles north from the Cobb Estate. Their papers work when they board a steamship at Vicksburg, bound for Memphis. The war was helping, with groups of Confederate soldiers crowding the boat and all the river stations along the route. At Memphis a suspicious clerk questions them, but Belle bluffs her way past saying their master has sent them to his brother in Missouri. It was at Osceola, Arkansas, that a more officious officer guesses they are runaways. Charles overpowers the man and he and Belle run, pursued by an angry mob. They find cover and wait for darkness. Another slave spots them and secures their escape out of the town, taking them to an Underground Railway contact. Armed with a new route and again travelling cross-country, they are heartened to cross the border into Missouri, a slave state, but one that has not joined the Confederacy. Eventually, exhausted, they reach their goal, a small town on the Missouri River, where Belle has been told a white family will contact them and arrange their onward journey north into the free state of Illinois. 

50:
Boonville. Missouri. August 1861

Finbar has travelled west from St Louis and has arrived at Boonville, a staging post town, where he is changing horses and stocking up on provisions before he continues his onward journey. As he approached the town he had seen a white man and woman being taken away by a Sheriff. He hears a commotion and sees a black man and woman running away from a white man on horseback. The rider shoots at the couple, hits the man and takes aim at the woman. Finbar has drawn his rifle and shoots the horseman. He runs to the scene where he finds both men dead. The woman is transfixed to the spot, in a state of total shock. Finbar, realising that if any help is on hand it will be for the white man, bundles the woman onto the spare horse and rides off with her. When they get to a remote point, safe enough to stop, he tries to find out who the woman is and where she wants to go. She can hardly talk. Finbar asks her what he can do for her. Now she is crying uncontrollably. Finbar sees no alternative but to keep her with him.

51:
Des Moines. Iowa. August 1861

The uneventful journey takes a week. Finbar manages to find out Belle’s name, the fact that she is a runaway and that the dead black man was her husband. Finbar has figured out that the white man was a bounty hunter and knew that what he was doing was perfectly legal in slave States. It is Finbar who has committed murder. Both Finbar and Belle are pleased to cross the state line into Iowa, a State where slavery is illegal, and make for the first sizeable town, Des Moines. Finbar explains that he has to keep travelling. He books Belle onto a stagecoach going east in a few days time and gives her some money. Half a day into his journey he turns around. He finds that Belle has been refused a hotel room. When he asks her if she wants to continue with him she readily agrees.  

52:
Fort Dodge. Iowa. September 1861

Lieutenant John O’Neill and three soldiers have been patiently waiting for Finbar to arrive. O’Neill has been looking forward to meeting Finbar but is bemused to see him arrive with a young black woman. When he hears what has happened, O’Neill suggests that he arrange for one of his men to accompany Belle to Chicago. His brother owns a hotel there and he will give Belle a job. O’Neill assures her that she will be an employee and not a slave. Belle is appreciative but Finbar senses she does not want to go. He asks her if she wants to come to Dakota. O’Neill warns her that it is a frontier post but if she can put up with the discomfort he feels sure that his Colonel will find her a job. Belle seems relieved. 

53:
Fort Emmet. Dakota Territory. October 1861

The journey takes three weeks. Finbar gets to know O’Neill and realises how passionate he is about an independent Ireland. Most of his family died during the famine. O’Neill tells Finbar that he is planning to return to Ireland and join the Fenian cause. Finbar is interested to hear about the situation with the Indians. He asks O’Neill what he knows about the Metis and especially their young leader, Jean-Paul Goulet. Both men are increasingly fascinated by Belle, who is obviously far better educated than most other black women they have met. She is beginning to talk more openly, but immediately clams up when asked about her background. At one point on the journey a party of Sioux surrounds the group but O’Neill defuses the situation. When they arrive at Fort Emmet, Mangan, not fazed at all to see Belle, greets Finbar enthusiastically.

54:
Dakota Territory. October 1861

Mangan invites Finbar to accompany him on his last tour of the outlying forts before winter sets in. The time spent together allows Finbar to understand how Mangan feels about his post, how impassioned he still is about an independent Ireland, and with Belle and the Civil War a recurring topic of conversation, his hatred of slavery. Unless the Civil War would achieve the abolishment of slavery in the South, Mangan could not care less about the Union. Mangan is keen to know what really happened at Balmoral and makes it clear that he would never have anything to do with the Fenian movement. He cannot understand why Finbar appears to be even contemplating becoming involved with them again. Finbar attends a meeting Mangan has called with the three Chiefs and is impressed with the respect they have for him. He also begins to understand the extent of the problem brewing on this frontier. 

55:
Fort Emmet. Dakota Territory. November 1861

Belle gratefully accepts the job Mangan has given her in the kitchens of the Fort. She has come out of the deep stages of shock but is very insular and easily scared. With Finbar away with Mangan, O’Neill is keeping a close eye on her. One evening she is at the small town, which has sprung up alongside the steamboat mooring, collecting provisions, when four drunken white trappers corner her. She has resigned herself to being raped when O’Neill turns up and roughly arrests the men. Although petrified, Belle begins to realise that the life that she has been accustomed to in Mississippi can be different.  

56:
Fort Emmet. Dakota Territory. November 1861

Back from their trip to the western outposts, Finbar now feels it is time to outline his plan to Mangan. He wants to raise an army, invade Canada and trade it back to Britain in return for an independent Ireland. If the British will not accede, then the part of Canada occupied will become an overseas Irish Republic. Had the idea come from anybody but Finbar, Mangan would have laughed it out of court. Instead he listens to Finbar’s logic. The British are stretched militarily around the World. Mutinies and wars are continuing in India and China. A new force has emerged in Prussia and relationships with Russia are still raw following the Crimea War. The British economy is in freefall and the Government unstable. Britain’s only advantage is retaining the best navy in the World, so where better to attack her than 1,500 miles from the sea? The British Government considers the only threat to Canada is from an American invasion, which if it happened would be too overwhelming to resist. Accordingly there are currently only 15,000 regular troops stationed in the whole of the country. Mangan, now hooked on the notion, but falling back on his military experience, points out the problems. Assuming that Finbar is going to ask him if the forces under his command could be used, this will only provide 1,500 men at best. For the plan to work it needs at least 20,000, along with full armament. In addition a nucleus of this army would have to have first hand knowledge of the treacherous Canadian terrain. Finbar looks smug and his explanation of how this problem will be overcome satisfies Mangan, who now has one final objection. It will not be possible to assemble an Army of 20,000 men without somebody noticing. The British will have ample time to ship the necessary reinforcements. Finbar has thought about this. The British will think that the Army is being raised to invade Ireland. Mangan asks why they will think this. Finbar's answer is simple. It is what the Fenians will be told is happening. Mangan is, by now, speechless and on board. 

57:
Fort Emmet. Dakota Territory. November 1861

Early the following morning, Mangan and O’Neill arrive at Finbar’s quarters. Mangan had cleared it with Finbar to talk to O’Neill and, with Mangan assuming that Finbar will succeed in putting the final two pieces of the jigsaw in place, the two men had been up most of the night planning. They both felt that at least half of the Irishmen under their command, and maybe another 500, would readily volunteer, especially if the pay was good. As soon as he got the word from Finbar, Mangan would formally resign his commission. He would advise any settlers to leave the area immediately. Mangan and his men would be in Canada before word got to his superiors at St Paul. Mangan also wanted Finbar to leave on his journey north that day. The steamboat, the only form of transport that was remotely safe, was leaving at midday and looking at the weather there was every chance that this would be the last one for five months. Mangan insisted that O’Neill, and half a unit of men, bolster the normal guard on the boat. Finbar goes to say goodbye to Belle, who surprises him by asking if she can go with him. The incident with the trappers has unsettled her. Finbar agrees. O’Neill smiles.

58:
Gloucester, Massachusetts. November 1861

Prior to leaving for St Louis, Finbar had left Liam with a list of four names. Finbar felt confidant that Mangan would agree to join, but his plan called for another experienced military man to advise and coordinate the preparation in the northern States. By the time Liam arrived at the seafront house near to Boston, he was beginning to loose hope. The first target had died the month before. The second had recently re-joined the Union Army, and was in charge of a regiment in Virginia. Liam had thought he had found the right man when he met the third, only to conclude within twenty-four hours that he was in the first stages of madness. This left General Patrick Todd. Todd, now in his late 60s, was one of the most famous Generals in the American army. Dublin born, he had arrived in America as a young man and immediately became a soldier. Despite loosing an arm in the Mexican war, and upsetting many of his superiors with his abrasive manner, Todd had risen through the ranks to become a General. His offer to come out of retirement at the start of the Civil War had fallen on deaf years. He listens carefully as Liam outlines the plan. Todd’s passion for an independent Ireland had been left in his youth and he considered himself to be a patriotic American. Liam made the point that the Union could only benefit from their plan. Todd had been outraged at the apparent British backing for the Confederacy. He also obviously harboured a grudge that he had been written off by the Union as being too old. By now he has warmed to the Irishman and agrees to take part. 

59:
Upper Fort Garry. November 1861

The 500-mile journey down river is as uncomfortable as ever, but uneventful. Facilities on the boat are limited and passengers have to constantly disembark when shallow waters are to be negotiated. Several parties of Sioux and Chippewa are spotted, no doubt baffled by the unusually heavy guard. The boat arrives at the Metis town. O’Neill and his men are thankful that the weather will allow the boat to make the return trip back to Fort Emmet. Finbar finds Bishop Desjarlais is there to meet him. The letter to Jean-Paul had arrived from St Louis six weeks ago but Jean-Paul was already committed to joining the autumn buffalo hunt but is expected back anytime. The Bishop invites Finbar to stay as his guest at St Boniface Cathedral, and is relieved to discover that the black woman with him is not his slave.

60:
Lower Fort Garry. December 1861

The tranquillity of their accommodation has a beneficial effect on Belle. She is opening up and, with time on his hands, Finbar is enjoying her company. Belle is keen to hear about Ireland, New York and especially the buildings in London she has read about. Finbar wants to know what life is really like as a slave in the south. She tells him about conditions in general but he has learnt not to try and press about her past. Both are enjoying the warm Metis hospitality. Concerns are being raised by there being no sign of the buffalo hunt returning. The weather is becoming severe, even by mid-west prairie standards. Eventually the blizzards clear and the hunters return. They had been forced to make an extended camp. Jean-Paul is delighted to meet the man he has read so much about and is surprised by how much Finbar knew about him. In his letter Finbar had said that he had a proposal to make to Jean-Paul and the Metis people. Jean-Paul jokes that he will have plenty of time to make it as the weather now appears to have closed in for the winter. He asks Finbar and Belle to be his guests for Christmas.

61:
Lower Fort Garry. January 1862

Both men agreed to put off their formal talks until after the Christmas festivities are over. In any event, Jean-Paul wants Bishop Desjarlais and Dolphus Nault to be present. Again with time on their hands, Finbar and Belle immerse themselves in the lavish Metis hospitality. The culture is rich in music and dance, combining its French and Aboriginal heritage. It has a remarkable effect on Belle, who has taken to wearing the traditional, brightly coloured, Metis costumes. She is also beginning to laugh and surprises Finbar by asking him to dance at a party. Jean-Paul and Finbar having found much in common, and sharing similar ideals, have struck up a friendship. With the extended celebrations over, Finbar meets with the three Metis leaders. He starts by drawing on the similarities between the Metis and the Irish. They agree with his forecast that when the railroads arrive, as they inevitably will, the incoming British settlers will squeeze the Metis people. Finbar already knows that Jean-Paul thinks their plight will be no different to the native Americans. Nothing so far has surprised Bishop Desjarlais, Nault or Jean-Paul until the Irishman comes to his proposed solution. He outlines his plan and asks that a Metis army is raised and join him. Negotiations with the British will then be two-fold: An independent Ireland and an Independent Metis homeland in the Canadian Mid-West. The alternative will be to unilaterally establish adjoining Metis and Irish Republics side by side in the Canadian Mid-West. Nault is immediately excited by the plan. The Bishop says nothing. Jean-Paul asks the obvious question. The Metis could, at best, raise an army of 3,000. To work, they will need a combined army of at least 15,000. Finbar is prepared. In addition to Mangan’s men, a fully equipped army is being recruited in the northern cities of America. Finbar waits for Jean-Paul to ask the question he knew would be next. The men are stunned by his reply.

62:
Lower Fort Garry. January 1862

Finbar arrives by river sleigh at the Mid-West Headquarters of the Hudson Bay Company. Jean-Paul had confirmed to him that Governor Andrew Sinclair was in residence for the winter freeze. After announcing whom he is and whom he wants to see, Finbar is shown to the guest quarters and told the Governor will grant him an appointment in the morning. When they meet, Sinclair immediately asks why he should not arrest the Irishman and hand him over to the British authorities? Finbar speculates that the Hudson Bay Company has not survived for 200 years, nor has Simpson got to the post he has attained, by not listening to proposals. If Sinclair is interested he does not show it, but suggests that Finbar say what he has come to say. Finbar outlines his invasion plan. Sinclair says that he is sure the British will be interested to hear the details when he arrives into their custody. Finbar gets straight to the point. He wants the HBC to finance the operation. If they do, then part of the negotiations with the British will be a renewal of the HBC franchise, without the two-year notice clause. The British will not know of the HBC funding, the rational given will be that the Metis prefer to continue dealing with the company they have known for two centuries. Sinclair is trying not to show an interest. Finbar’s second argument wrong foots him. If the franchise is renewed it removes the main obstacle Watkin is experiencing in raising finance for their takeover. Perhaps they could even complete it before what is about to happen becomes public knowledge. Finbar is armed with figures based on the share price now and revalued with a new franchise. Sinclair takes a while to take everything in and eventually asks how can he trust the Irishman not to simply take the HBC money? Finbar replies, how can he trust him not to get word to the Board that their new Governor is planning to buy the company behind their backs?   

63:
New York. January 1861

From the day they set up Vessy & Blake, Finbar had left the finances to Liam. As soon as the business began generating surplus cash, the former banker had began making a number of shrewd investments. There was nowhere near enough liquidity to fund an entire invasion but Liam had no hesitation agreeing to Finbar’s request that they use the company’s money until HBC can be persuaded to bankroll the entire operation. General Todd, had put together a team of officers, all former colleagues who had been overlooked by the Union. Liam had been given a shopping list of armaments and had employed agents in Chicago, Detroit, Boston, New York and ironically, Britain, to purchase the arsenal required. Deposits had been paid, securing leases on a fleet of military shipping on the Great Lakes. Knowing that purchases of this scale could not go unnoticed, Liam had put the word out that Vessy & Blake were moving into the arms business, speculating on the Civil War lasting longer than expected. 

64:
Lower Fort Garry. January 1861

Sinclair has quickly grasped how the invasion aids his takeover. The main annual Board Meeting of the HBC was scheduled for late September. If Finbar’s plan was on track the invasion would be complete by then and Finbar would be entering into negotiations with the British. The HBC board would only see problems resulting out of the recent events in Canada. Finbar speculates that HBC stock would drop another 20-30% on the news. It was at this point that Watkin’s company should launch their takeover bid, which Sinclair, of course, would advise the Board to grap with both hands. To further hook Sinclair, Finbar offers that Liam in New York would be only too happy to introduce Watkin to his many wealthy friends and banking connections. With arrangements made for the clandestine HBC funding to be transferred to the New York bank set up by Liam to pay for the campaign, Finbar leaves to return to the Metis town. During the journey he reflects how much he disliked Sinclair.

65:
Upper Fort Garry. January 1861

Finbar is only half surprised to see an excited Mangan waiting for him. For the last two months the Colonel had been working on the assumption that Finbar will get the Metis and HBC on board. He was eager to crack on with the plan and had travelled up to Canada with the mid-winter sleigh convoy. Mangan had already begun working with Jean-Paul and Dolphis Nault, who in turn were also confident Finbar would get the finance. Neither of the Metis men had a problem with Mangan taking overall command of the military operation. Nault would train and command the Metis regiment, and had already started recruiting.  Mangan had put together a detailed strategy, which he outlines to the other three men. Nault’s troops, reinforced by Mangan’s men if needed, would ride to the most western British outpost at Fort Parry, 1,000 miles to the east of Fort Garry. Mangan estimated that they would only encounter 500 British troops there and the fort would be easily taken. By June, two regiments, totalling at least 10,000 men would need to be in place along the southern shores of Lake Erie. Crossing across the narrowest stretch of water, at Buffalo, both these two wings of the army would meet the combined Mangan & Metis troops in southern Ontario and March towards Toronto. The British there would be outnumbered and undoubtedly call for reinforcements from their remaining garrison at Montreal. Although Montreal was crucially important to the British, they felt that attack could only come from the sea, which was always protected by a large naval fleet. While the Irish-Metis forces were securing Toronto, the third wing of the army, stationed in Boston on the pretence of being the spearhead force to embark on the decoy invasion of Canada, would move swiftly north and capture Montreal and the St Lawrence River. The British would be unable to ship in any reinforcements and the occupation of Ontario and Quebec would be complete. 

66:
Upper Fort Garry. February 1862

Happy with Mangan’s strategy, Finbar sends a letter to Liam giving him the go ahead to move his part of the plan to the next stage. Throughout the past month, Finbar has found himself missing Belle. She has settled well into the Metis community.  Bishop Desjarlais has employed her as a teacher. Not wanting to interfere with the military planning, Finbar starts spending more time with her. Although she is beginning to talk more openly about her feelings Finbar knew that she was still not ready to talk about her past. Both of them however were quietly realising, in their own way that they were falling in love.

PART FOUR

67:
Long Island. September1904

The old man recalls how out of character it was for him to break into a jig the morning that a Hudson Bay Company messenger handed him Finbar’s letter. For the previous eight months he had been steadily working on his part of the plan, instinctively trusting Finbar to come up with the goods. His friend had an ability of making people assume that everything was going to fall into place. Liam grins as he looks at the coat and shirt covering two bullet scars on his chest. He remembers, with an audible laugh, Finbar’s favourite expression, always delivered with a grin in his eye: ‘I can’t see anything conceivably going wrong.’ Liam remembers the rush of excitement he felt as he moved the plan into Phase Two. Overnight, the offices of Vessy & Blake, in all the major northern cities, were turned into recruitment stations. Hundreds of posters and newspaper advertisements were placed calling for Irishmen to join a cause: one that paid $2 a month more than the Union one. With his mind now firmly set at the beginning of 1862, Liam tries, maybe for one last time, to try and figure out what Finbar had really been planning to do.

68:
Upper Fort Garry. March 1862

Finbar has received word from Liam and briefs the others regarding the progress in New York. Mangan is pleased to hear that General Todd is part of the plan. Finbar assures Mangan that he is to remain in overall command. It is decided that Todd will take charge of the regiment invading Quebec and O’Neill, who had lived for a time in Buffalo, would be promoted to take charge of the regiment based there. Everyone is eager for any news of the Civil War. From the onset of the war, eight months ago, the Confederacy was proving a much greater force than both the Union and neutral commentators were expecting. Britain had very nearly joined the war on the side of the South, their intervention only being avoided by President Lincoln releasing the Confederate diplomats who had been captured aboard the British ship taking them to London. America was now bracing itself for a long drawn out conflict. Jean-Paul has a concern he shares with the others. Their plan relies in part on the Union at least appearing to be winning the war at the point they start to negotiate with the British. If the British will not agree to Finbar’s terms, his alternative of creating separate Irish and Metis Republics, was based on an intact, and supportive United States of America protecting the fledging counties. If the Union wins the Civil War this would be ensured. If the Confederates win, then a British supported US Government would pose a real threat to their existence. The other permutation of the Civil War was that America would emerge as two distinct nations. If this happened Britain would certainly view Canada in a different light. Mangan agrees that it is essential for their plans that the Union succeeds, but is pragmatically optimistic, believing it is only a matter of time before the Confederacy is defeated. Finbar, usually quiet, shares Jean-Paul’s concern, but not Mangan’s optimism. All the men agree that the British need to believe that the odds were at least staked against the Confederacy at the time they strike. Doubts are temporarily put to one side with the arrival of John O’Neill and 1,700 men.

69:
Buffalo, NY. May 1862

O’Neill has been dispatched to take command of the Lake Erie based Regiment. In New York, as soon as Liam’s recruitment drive made the plans to recruit an army public, John O’Mahony and the Fenian senate demanded to know what was going on. Liam, at first, would not tell them, but then appeared to relent, providing O’Mahony could provide an assurance that details of the plan would not get back to the British. Liam tells him that rumours emanating from a newspaper in St Louis that had been picked up by two other newspapers in New York and Chicago were a deliberate smokescreen. The outcry that a private investment company was building an army to profit from the escalating Civil War, and that emergency powers were needed, was just what Finbar and Liam had wanted to achieve. In secret, ships were being leased in Boston to take the army of 15,000 to their real target: Ireland. O’Mahony was livid when Liam disdainfully declined the offer of Fenian help. O’Neill has arrived in New York with Mangan’s orders. O’Neill, Liam and Todd visit the camps that have been established in St Albans, Vermont and Buffalo. 10,000 men are in place and judging by the lines still forming at Vessy & Blake offices, the remaining 5,000 will have been added by Mangan’s deadline of 1 July.

70:
Upper Fort Garry. June 1862

The Union have stopped the Confederate advance at a bloody battle in Shiloh, Tennessee. Mangan’s view is that this is the turning point and the war has finally swung in favour of the Union. Jean-Paul, who has been monitoring events on a daily basis, is not so optimistic. Nault’s men are ready and the final consignment of arms has arrived. Mangan has received word from O’Neill that his troops will be ready to invade Southern Ontario, across the Niagara River, on 1 August. Confirmation has also been received from Todd that his regiment will be ready to cross the Canadian border into Quebec a week later. Mangan calls Finbar, Jean-Paul and Nault together. They are to leave in five days time.

71:
Upper Fort Garry. June 1862

Finbar and Belle are walking in the grounds of St Boniface Cathedral. Knowing that Finbar is to leave the following day, Belle begins to tell her story. When she has finished Finbar holds her. Both, at last, make their feelings for each other known. She asks him to make love to her. They sleep together. In the morning they talk about Belle’s past. Finbar says that nobody should have to endure the form of life she was born into. Belle asks him what can be done to change it. Finbar smiles as he tells her to wait and see. He reassures her that he will be safe as he leaves to join the departing army.

72:
Buffalo, NY. July 1862

Lieutenant Colonel John O’Neill is reviewing the 11,000 men he now has under his command. They are stationed along a stretch of river, five miles upstream from Niagara Falls. The twenty barges, which will be used to transport the army across the river into Canada, are in a shipyard, owned by Vessy & Blake, 50 miles to the west along Lake Erie. Nobody has appeared to make the connection. The assumption being made by the American authorities, and fuelled by press speculation, is that the trains that have been commissioned by O’Neill in Buffalo and Rochester are to be used to transport the Irish army to Boston, where they will meet up with another regiment under the command of the veteran General Todd. O’Neill cannot contain his glee when a recent copy of the London Times is given to him. The paper reports that British intelligence has unearthed a Fenian plan to invade Ireland and has despatched an extra 20,000 troops to the country, 2,000 of which will be sent from Canada. Three influential American newspapers were already championing the cause of Irish independence and asking the American people to support the invasion. O’Neill puts this information into a letter, along with confirmation that General Todd’s men are ready to move from their camp in St Albans. Adding the detailed update of the Civil War that has been requested, O’Neill hands the letter to a Metis messenger who heads across the Canadian border and rides north.

73:
Miskokway Lake, Ontario. July 1862

Leaving Upper Fort Garry and using Metis trails, the 4,500 troops have established camp at the remote lake on the edge of the Canadian Shield. Scouts have returned from the British fort at Parry Sound, 30 miles to the south. The Garrison has been reduced to 300 men. Mangan suggests that the fort is surrounded and communication to Toronto cut off. Then, unless the British commanding officer is mad, an immediate surrender will be offered. Progress to the camp has been quicker than expected, and to keep to the strictly coordinated timetable, Mangan orders his men to rest up for three days. The messenger dispatched by O’Neill arrives. Mangan, Jean-Paul, Nault and Finbar meet in Mangan’s tent to assess the situation. Everything has gone to plan in Buffalo and St Albans. All the men are amused at the British reaction in Ireland. Pulling troops out of Canada is an ironic bonus. It is the news about the Civil War that is the problem. Although the Union are winning battles the South are clearly winning the war. The Confederate hero, General Lee, and his army, are moving relentlessly towards Washington. Jean-Paul argues that the attack on the British Garrison will be the point of no return and the timing is against them. Perhaps they should consider suspending the invasion, hoping that the tide of the Civil War will change. Nault does not look happy but it is clear that Jean-Paul has already convinced him. Finbar, who has been unusually quiet throughout the meeting, now speaks. He says that he wants to make two cases for a change in the plan. One from his heart and the other from his head. He starts by passionately painting a picture of what life is like for slaves in the South. He emotionally argues that the plight of a catholic farmer in Galway, or a Metis fur trader in Manitoba pales into insignificance when compared to the plight of slaves. After he has finished, Mangan breaks the silence. He asks Finbar what he intends doing about it.

74:
Rochester. August 1862

Frederick Douglas is intrigued to have a letter from his old friend hand delivered by a Metis horseman. Douglas’s reply is to tell Finbar that had his message arrived a day later it would have missed him, but as luck would have it he was, in fact, leaving for Washington and would be delighted to meet the Irishman there in two weeks time. Finbar, accompanied by two of Nault’s men, arrives in Buffalo. He briefs O’Neill on the change of plan and asks that Todd be given his new orders. Liam is surprised when Finbar arrives in New York. The men talk through the night. Finbar then takes a train on to Washington.

75:
Dakota Territory. August 1862

The long awaited Sioux uprising has finally broken out, east of Fort Emmet. Four starving Indians had attacked and killed a settler family. Little Crow, knowing that reprisals were inevitable, at last sanctioned a full-scale war. Half a command of cavalry and 400 civilians were slaughtered within days. The town of New Ulm was burnt to the ground. Panic was widespread and 40,000 settlers were forced to flee to safety.  

76:
Washington DC. August 1862

Douglas and a group of fellow black leaders were waiting in a reception room of the White House for the meeting they have been summoned to by President Lincoln. They are shown into the Oval Office. Douglas and Lincoln know each other well. The President had previously, and reluctantly, been persuaded by the influential activist to allow blacks to enlist in the Union Army. Lincoln now had a plan to solve the black problem in America. The President had time and time again rejected demands from abolitionists to abolish slavery throughout America. He now proposed a colonisation programme to deport blacks to Central America. His view was that the mere presence of blacks had caused the war. Douglas is outraged and storms out of the meeting, his parting shot was to accuse Lincoln of ‘American prejudice and Negro hatred.’ Douglas was still fuming when he met Finbar the following day. After listening carefully to what Finbar has to say, Douglas agrees to write a letter of introduction to the President suggesting he grant the Irishman an audience.

77:
Washington DC. August 1862

The week that Finbar was waiting for his meeting with the President saw the Confederacy move to the verge of victory. General Lee had won a crucial victory at the second battle of Bull Run and his troops, having crossed the Potomac River were now in sight of Washington. Finbar was shown into the Oval Office. President Lincoln knew who the Irishman was and made it clear that he had little time to talk. Finbar got straight to why he was there. Drawing on his knowledge of British politics, he made the point that it was only the British Government that wanted to back the Confederacy. The Prime Minister, Lord Palmerston, did not enjoy the full support of the Queen, and his Administration had fragmented power in Westminster. Finbar says he has recently heard from a source of his in the Cabinet that Palmerston was considering calling a General Election. The British people, however, did not approve of slavery. Accordingly, if Lincoln were to make total black emancipation a declared aim of the Union than the British Government would not dare go ahead with outright military support for the South. Lincoln looked interested but remained impassive. Finbar went on to his specific proposal. If Lincoln were to proclaim that he would abolish slavery in all States then Finbar would give the Union 20,000 fully armed troops. Finbar now went on to remind Lincoln about the Indian war in Dakota. He could also provide the President with the only man who, if enabled with treaty making power, would be able to ensure peace on the western frontier. Finbar left the Oval Office two hours later.   

78:
Washington DC. September 22 1862

A Proclamation, hand written by President Abraham Lincoln is made public. It stated that ‘All persons held as slaves within any State, or designated part of a State…….shall be then, thenceforward, and forever free.

79:
Long Island. September 1904

The old man looks out to sea. He remembers the day that the President made his Proclamation. Finbar was with him in New York, anxious to return to the Metis village he now seemed to consider home. An old lady has walked up behind him and puts her arms around his neck. She knows that her husband is once again wondering what became of her cousin. 

THE END
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